
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  PARLAMENTU  ČR
Hospodářský výbor
5. volební období

2008

Podvýbor pro podnikatelské prostředí

Z Á P I S

9. schůze konaná dne 15. května 2008
v budově PSP ČR, Sněmovní 1

Přítomni poslanci: Jaroslav Plachý, Zdeněk Prosek, Karel Sehoř, Zdeněk Lhota, 
Miloš Melčák. 

Hosté: MPO – ing. Machotka, Š. Hošek, HK – ing. Šiška a ing. Janáková,
Sdružení podnikatelů  - B. Danda, J. Víšek, S. Zdražil

Pořad schůze:

1/ Zahájení a schválení pořadu jednání
2/ Plán snižování administrativní zátěže podnikatelů do roku 2010
3/ Informace k „Dlouhodobému záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy ČR ,    

jeho vazba na potřeby průmyslu“ – projednávaném na 7. schůzi podvýboru 6.11.2007.
4/ Různé.

  

Ad 1/ Schůzi zahájil předseda podvýboru ing. J. Plachý ve 14.30 hod., uvítal 
přítomné. Poslanci poté hlasováním schválili navržený pořad jednání.

Ad 2/ K problematice snižování administrativní zátěže podnikatelů byl poslancům 
zaslán Ministerstvem průmyslu a obchodu materiál, který uvedl ředitel odboru 
ing. Machotka. Informoval o důvodech, které vedly MPO k tomu, aby byl 
vládě předložen  tento materiál, který vláda schválila. Připomenul usnesení
 č. 446 které vláda přijala 21. dubna letošního roku. V přijatém vládním 
usnesení jsou obsaženy konkrétní  termínované úkoly pro jednotlivé resorty a 
pravidla, jak snižovat zátěž podnikatelů a v jakých termínech předkládat vládě 
zprávu o plnění stanovených úkolů. Uvedenou činnost bude koordinovat MPO,
které po konzultaci s resorty nastaví metodiku měření zátěže, což předpokládá i
některé úpravy v legislativě.  
První vystoupil v rozpravě předseda podvýboru J. Plachý. Dotázal se na 
reálnost 47% poklesu zátěže u MŽP, dále požádal o upřesnění formulací 
u Ministerstva financí a Ministerstva zemědělství.
Ing. Machotka uvedl, že v roce 2010 bude provedeno zpřesňování tak, že bude
nově zadáno nezávislé měření administrativní zátěže. Posl. Z. Prosek uvedl 
mimo jiné,  že resorty se zavazují snížit zátěž, ale ve skutečnosti každým 
novým zákonem, který posílají do PSP administrativní zátěž zvyšují. Zástupce 
podnikatelů B. Danda uvedl z praxe případy administrativní zátěže např. při 
mnohaměsíčních daňových kontrolách podnikatelů. Dále poslanci požádali 
zástupce MPO o upřesnění principů pro provádění regulace. Ing. Machotka 
vysvětlil, že se jedná o soubor nástrojů, pomocí nichž výkonná moc realizuje 
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požadavky na jednotlivce i skupiny, tedy především zákony, nařízení vlády, 
vyhlášky a také jiné formy regulace než je regulace právní. Je nutné zvážit 
proporce mezi jednotlivými formami regulace. Donucovací prostředky by měly
být přiměřené stanoveným cílům a rizikům. Mělo by vždy být zřejmé, kdo je 
komu odpovědný a za co. 

Zástupce Hospodářské komory, Bc. V. Šiška zmínil, že pokud by se měly 
respektovat důsledně principy pro prováděni RIA, znamenalo by to zastavit 
legislativní proces. MPO by mělo vypracovat metodiku regulace. Z metodiky 
by měla být jasná odpovědnost. Regulace by se měla systematicky prověřovat, 
aby se zjistilo, zda je nutná a účinná. V tom byla i naprostá shoda s poslanci. 
Dále uvedl, že je nutné, aby i MF vypracovalo metodiku kontrol, která musí 
mít jednotný výklad. Informoval i o tom, že HK, která spolupracuje s MPO od 
počátku bude sledovat plnění usnesení vlády 446 z dubna letošního roku, a 
současně nabízí spolupráci všem, kterých se jeho plnění týká.  

Za podnikatele dále hovořil p. Víšek o tom, že v současné době je  zákonů 
mnoho, stále nové přibývají a s nimi i nové povinnosti, což je pro podnikatele 
stále větší a větší zátěž. 

Posl. J. Plachý mimo jiné zdůraznil, že je třeba důsledně sledovat zapracování 
„RIA“ do legislativního procesu, aby byla skutečně přínosem. V té souvislosti 
připomenul, nutnost sledovat přípravu zákona o kontrole a o daňové správě. 

Posl. Prosek  zase připomenul, že je velmi důležitá příprava metodiky a proto 
odpovědnost by mělo mít MPO, což budou poslanci podporovat. 

Předseda podvýboru ing. Plachý uvedl, že toto jednání by mělo vyústit 
v legislativní iniciativu.

Ing. Machotka  je přesvědčen, že pracovní skupina, která se bude 
problematikou zabývat, bude sestavena ze zástupců jednotlivých ministerstev. 
Uvedl ještě, že problematika se bude týkat i dotací a  problém vidí např. v tom, 
že každý rok je jich jiný počet a tudíž vykazování je rozporné. Dále zdůraznil, 
že podnikatelé musí v této oblasti  mnohem více spolupracovat s Hospodářskou
komorou. V závěru ještě přislíbil, že na jednání pracovní skupiny pro přípravu 
legislativních změn přizve i zástupce podnikatelů.

Předseda podvýboru ing. Plachý poté ukončil projednávání tohoto bodu 
pořadu.  

Ad 3/ Předseda podvýboru posl. Plachý připomenul krátce jednání podvýboru 
z listopadu loňského roku, kdy byla podána informace k „Dlouhodobému 
záměru vzdělávání a jeho vazba na potřeby průmyslu. Po jednání byli osloveni 
předsedou Hospodářského výboru čtyři ministři a požádáni, aby se zabývali 
kritickou situací v učňovském školství. Reakce ministrů není ovšem adekvátní 
situaci, která ve školství je. Bylo proto konstatováno, že bude nutné se znovu 
k této problematice vrátit. 
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V rozpravě, ve které vystoupili jak poslanci, tak zástupci podnikatelů bylo 
konstatováno, že situace na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy není 
dobrá a proto je i špatná situace v průmyslové sféře. V rozpravě poslanci i 
přítomní hosté uváděli konkrétní případy. Rozprava nakonec vyústila v návrh 
usnesení, kterým se doporučuje Hospodářskému výboru PSP, aby požádal 
ministra průmyslu a obchodu ČR, aby inicioval převod působnosti pro odborné
školství zpět z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy pod Ministerstvo 
průmyslu a obchodu ČR. Usnesení bylo jednomyslně přijato. Jednání bylo 
ukončeno v 16.00 hod.   

Zapsala: Hana Ambrožová

           Ing. Jaroslav  P l a ch ý  v.r.
      předseda podvýboru
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